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Usnesení z jednání zastupitelstva města Golčův Jeníkov 
konaného dne 28. dubna 2017

Změny na obzoru
Minulou a předminulou zimu jsem se hrozně namlsal, co se týká klidného a hezkého počasí. V podstatě pořád se dalo pracovat venku. Sice moc 
nebylo jaro, mírná zima se hned překulila do léta, ale na práci byla pohoda. To letos? 

Zima byla docela dlouhá, přinesla hodně mrazivých dnů a sněhu, kolik ho tu nebylo už dlouhá léta. Následovalo krátké oteplení a další mrazy. 
Pak řada dnů s teplotami něco nad nulou a poměrně hodně deště. No a na začátku května přišlo zase něco málo sněhu a jedna mrazivá noc. 

Z dlouhodobého hlediska to vypadá, že nejen Jeníkovsko (tady to zas tak moc necítíme), ale celá naše planeta směřuje k nějakému meteorolo-
gickému zvratu nebo prudkému kolísání. Pokud se podíváme do dalších oblastí, tak změny nás zřejmě čekají nejen v meteorologii.

Z finančního hlediska téměř všechny „vyspělé“ státy žijí na dluh, ten náš nevyjímaje. Ten dluh není kdy a z čeho splácet. Jak dlouho ještě bude 
možné si půjčovat a odkud?

Z ekologického hlediska znečištění sladké i slané vody, vzduchu, vymírání druhů a další varovné signály dosáhly takové úrovně, že si vědci 
stěží dokáží představit cestu zpět. Do této oblasti patří i dříve zmíněné počasí.

Z hlediska politického je situace velmi málo přehledná. Málokdo rozumí tomu, proč se děje to, co se děje. Jisté je však to, že se po celém světě 
pohybuje velké množství běženců, Velká Británie opouští Evropskou unii, která je čím dál křehčí, Rusko nehodlá couvnout ze svých mocen-
ských požadavků vůči Ukrajině a měří si s Amerikou svaly v Sýrii, nikdo netuší, co udělá Severní Korea a navíc stále zfanatizovanější teroristé 
mohou kdykoliv zaútočit skoro kdekoliv. 

Z hlediska sociálního se lidé stávají stále více individualistickými. Znamená to, že dříve byli mnohem ochotnější k vyjednávání, kompromisu 
nebo sebeobětování. V této době je ale evroamerická kultura (a ostatní se to od nás zdatně učí) zaměřena na to, že pokud si něco sami nepro-
sadíme, nevybojujeme, pak to za nás nikdo neudělá a je to naše prohra. Naopak úspěšný je ten, kdo navzdory komukoliv prosadil a vybojoval 
svůj záměr. Stále méně spolupracujeme, stále více bojujeme.

Ze zdravotního hlediska máme stále lepší zdravotnictví, léky, ale i nemoci. Den, kdy budeme schopni v zárodku předcházet většině nemocí a 
problémů, se ani nepřiblížil. Jen jsme epidemii moru vyměnili za rakovinu, tuberkulózu a souchotiny za nemoci srdce, syfilis za AIDS. 

Podle mého názoru jsme velmi blízko bodu, kdy už nebude možné si dál půjčovat, dál znečišťovat a ničit přírodu, dál zvyšovat své dávky léků 
či nespolupracovat mezi národy i lidmi. 

Myslím, že se musíme všichni připravovat na to, že se svět stále rychleji mění a ty změny nebudou jen dobré. Jenže můžeme se na to nějak 
připravit? Nebo jsme tak bezvýznamní a tak řízení osudem, že stejně nic neovlivníme ani nezměníme? 

Jsem přesvědčen, že si člověk svou cestu vybírá a velmi zásadně ji v mnoha věcech (byť ne ve všem) ovlivňuje. A myslím, že jsme schopni 
pozitivně ovlivnit i budoucnost Jeníkova a Jeníkováků. Vidím změny, které se blíží, a i proto tak spěchám s vodovody a kanalizacemi, protože 
vím, že už nebude tolik příležitostí k jejich dostavbě. Myslím ale, že je jedna změna, která je mimořádně potřeba, ale nikdo z nás ji sám nezvlád-
ne. Je třeba, abychom se o ni zasadili všichni (nebo aspoň část z nás). Tou změnou je ochota spolupracovat a navzájem si ustupovat. Myslím, že 
je potřeba, abychom začali pracovat na našich společných vztazích v Jeníkově. Pokud se staneme dobrou a funkční partou, pak mnohem lépe 
zvládneme všechno, co přijde. Ať už to bude nedostatek vody, bláznivé počasí nebo omezování sociálního systému a státních plateb do městské 
kasy. A začít je třeba u sebe, malými věcmi a hned. 

                                                                                                                                                                                                    Vlastimil Marušák

052/2017 Určení ověřovatelů
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov určuje ověřovateli zápisu Miro-
slava Dibelku a Romana Mazůrku.
053/2017 Určení zapisovatele
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov určuje zapisovatele Marii Ška-
rydovou.
054/2017 Schválení programu
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje následující program 
zasedání:
  
1)   Určení ověřovatelů zápisu (§ 95 odst. 1 zákona o obcích) a 
zapisovatele
2)   Schválení programu
3)   Zpráva z jednání rady
4)   Zpráva auditora o výsledku přezkoumání hospodaření 
města za rok 2016

5)   Závěrečný účet města za rok 2016
6)   Účetní závěrka města Golčův Jeníkov za rok 2016
7)   Dar z rozpočtu města pro Baby cvičení
8)   Rozpočtové změny   
9)   Pasport místních komunikací
10)   Oprava komunikací recyklátem
11)   Rozšíření kompostárny
12)   Vícepráce při revitalizaci pozemků po bývalém pivovaru  
13)   Nákup pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov
14)   Nákup pozemku v k.ú. Golčův Jeníkov
15)   Úklid pozemku bývalého koupaliště
16)   Zpráva starosty k probíhajícím investičním akcím
17)   Zpráva z výroční členské schůze LD Chraňbož
18)   Diskuse
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055/2017  Zpráva z jednání rady 
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu z jednání 
rady města za uplynulé období bez připomínek. 
056/2017  Zpráva auditora o výsledku přezkoumání hospodaření měs-
ta   
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje zprávu nezávislého 
auditora o výsledku přezkoumání hospodaření města Golčův Jeníkov 
za období od 1. 1. 2016 do 31. 12. 2016.

057/2017  Závěrečný účet města za rok 2016      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov v souladu s § 43 a § 84, odst. 2. 
písm. b), zákona 128/2000 Sb. o obcích a § 17 zákona 250/2000 Sb. 
o rozpočtových pravidlech územních rozpočtů oba v platném znění, 
projednalo Závěrečný účet města Golčův Jeníkov za rok 2016 a v sou-
ladu s § 17, odst. 7, písm. a), schvaluje závěrečný účet města Golčův 
Jeníkov za rok 2016 a vyslovuje souhlas s celoročním hospodařením 
města v roce 2016 bez výhrad. 

058/2017 Účetní závěrka města Golčův Jeníkov za rok 2016  
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov v souladu s ustanovením § 43 a 
§ 84, písm. b) zákona 128/2000 Sb. o obcích a vyhláškou č. 220/2013 
projednalo a schvaluje účetní závěrku účetní jednotky město Golčův 
Jeníkov sestavenou k rozvahovému dni 31. 12. 2016. 

059/2017  Dar z rozpočtu města pro Baby cvičení     
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje dar z rozpočtu měs-
ta na nákup cvičebních pomůcek pro kroužek – Baby cvičení při 
DDM Světlá nad Sázavou, Lánecká 699, Světlá nad Sázavou, IČO: 
75111021, pobočka Golčův Jeníkov ve výši 10.000,- Kč. 

060/2017  Rozpočtové změny       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje rozpočtovou změnu 
č. 17 až 19/2017. 

061/2017  Pasport místních komunikací
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje Pasport místních ko-
munikací Města Golčův Jeníkov vypracovaný společností Cleerio 
s.r.o. Sokolovská 352/215, 190 00 Praha 9, IČ:29002567 a pověřuje 
vedení města, aby požádalo silniční úřad o zařazení vybraných do-
pravních cest do kategorií místních komunikací.    

062/2017  Oprava komunikací recyklátem      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje na základě výsledků 
výběrového řízení firmu na akci „Oprava komunikací recyklátem“, 
která zvítězila v konečném hodnocení, a to Vladimír Novotný, V&M 
Novotný – sdružení, Pod Rybníkem 406, 538 42 Ronov nad Doubra-
vou, IČ: 15620883, nabídková cena 766.960,- Kč bez DPH. Zastu-
pitelstvo současně pověřuje starostu podpisem smlouvy s vítězem 
výběrového řízení.  

063/2017  Rozšíření kompostárny      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje na základě výsledků 
výběrového řízení firmu na akci „Rozšíření kompostárny“, která zví-
tězila v konečném hodnocení, a to M – Silnice a.s., Žižkova 1619, 580 
01 Havlíčkův Brod, IČ: 421 96 868, nabídková cena 472.371,91 Kč 
bez DPH. Zastupitelstvo současně pověřuje starostu podpisem smlou-
vy s vítězem výběrového řízení. 

064/2017  Vícepráce při revitalizaci pozemků pivovaru      
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu staros-
ty o průběhu akce „Revitalizace pozemků po bývalém pivovaru“ a 
schvaluje dodatek č. 1 a dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo ze dne 29. 
8. 2016 s firmou Vladimír Novotný, V&M Novotný - sdružení, Pod 

Rybníkem 406, 538 42 Ronov nad Doubravou, IČ: 156 20 883. 
-Dodatek č. 1 zahrnuje vícepráce při revitalizaci pivovaru, které ne-
byly obsaženy v projektové dokumentaci a ve výběrovém řízení v 
objemu 783.655,50 Kč bez DPH.
-Dodatek č. 2 zahrnuje navýšení objemu bouracích prací, třídění ma-
teriálu, jeho drcení a uložení, oproti projektové dokumentaci v obje-
mu 1.309.674,50 Kč bez DPH.

065/2017  Nákup pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje nákup pozemku, sta-
vební parcela č. 695 v katastrálním území Golčův Jeníkov, prodávají-
cí Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, se sídlem Raší-
novo nábřeží 390/42 Praha 2, IČO: 69797111, za cenu 12.000,00 Kč.  

066/2017  Nákup pozemků v k.ú. Golčův Jeníkov
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov schvaluje nákup pozemku, sta-
vební parcela č. 463 v katastrálním území Golčův Jeníkov, prodávají-
cí Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových, se sídlem Raší-
novo nábřeží 390/42 Praha 2, IČO: 69797111, za cenu 70.000,00 Kč. 

067/2017  Úklid pozemku bývalého koupaliště
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov přijímá na akci „Úklid pozemku 
bývalého koupaliště“ nabídku firmy Vladimír Novotný, V&M No-
votný - sdružení, Pod Rybníkem 406, 538 42 Ronov nad Doubravou, 
IČ:56 20 883. Nabídka obsahuje úklid pozemku bývalého koupaliště 
a sanaci základů zamýšleného objektu sportovní haly. Cena zakázky 
659.240,- Kč bez DPH. 

068/2017  Zpráva starosty k probíhajícím investičním akcím města          

Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu starosty 
města týkající se probíhajících akcí: 

1) Jarmark dne 22. 4. 2017
2) Pálení čarodějnic 30. 4. 2017
3) Koncert „PÍSNĚ BRITSKÝCH OSTROVU“ dne 12. 5.  
                2017
4) Pohádkový les dne 27. 5. 2017
5) Úprava pavilonu při ZŠ 
6) Stavební úpravy Obecního domu, čp. 203 
7) Vodovod do místních č. Vrtěšice a Sirákovice
8) Sítě k parcelám ul. Chotěbořská
9) Realizace nákupu vozidla pro SDH Golčův Jeníkov
10) Realizace výstavby chodníků v ulicích 5. Května, Za pivo
                varem, Ráj
11) Příprava rekonstrukce domu čp. 145
12) Kanalizace v místních částech 
13) Rekonstrukce veřejného osvětlení v části Obora
14) Příprava výstavby nové hasičské zbrojnice
15) Příprava výstavby sportovní haly
16) Infrastruktura pozemků po bývalém pivovaru
17) Výstavba stacionáře v Golčově Jeníkově

069/2017  Zpráva z výroční členské schůze LD Chraňbož       
Zastupitelstvo města Golčův Jeníkov bere na vědomí zprávu z výroč-
ní členské schůze LD Chraňbož konané dne 13. 4. 2017.  

 Mgr. Vlastimil Marušák Bc. Miroslav Mrkvička
                starosta                             místostarosta
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  Velikonoce byly tématem ve všech třídách. Dětem byly přiblíženy 
velikonoční zvyky i tradice. Ve třídách se tvořilo, vyrábělo – veliko-
noční přáníčka, věci na jarní jarmark, malovala vajíčka, selo obilí, pekli 
motýlkové – vůně mazanců se linula po celé školce. I pomlázka si našla 
do školky cestu, a tak se hodovalo. Zahradu nám zdobí břízka, kterou 
jsme společně vyparádili. 

  

  Dále jsme si povídali o jaru, zvířátkách, která se na jaře rodí, ani na 
knížky jsme nezapomněli – četli jsme pohádky, vyprávěli příběhy…
Počasí si z nás opravdu dělalo legraci – jeden den jsme si užívali sluníč-
ka na zahradě, pískovišti, proháněli koloběžky a druhý den jsme nata-
hovali rukavice a čepice.

  Pro nepřízeň počasí k nám nedorazila pohádka o Krakonošovi, a tak se 
těšíme na náhradní termín v květnu.
  V dubnu děti úspěšně zakončily plavecký výcvik, který si náramně 
užily. Pod vedením p. uč. Fialové proběhl v MŠ nábor malých zpěváč-
ků.
  Již podruhé se školka zúčastnila JARNÍHO JARMARKU, kde se pre-
zentovaly výrobky dětí.

                                                        Za MŠ R. Piskačová a M. Brázdová

,,PROČ POČASÍ APRÍLOVÉ V DUBNU VŽDY SI S NÁMI HRAJE“

PROVOZ MŠ O HLAVNÍCH PRÁZDNINÁCH

Provoz bude zajištěn ve třídě a šatně Berušek od 3. 7. do 21. 7. 
a od 14. 8. do 1. 9. 2017 (6:15 – 16:00).

Mateřská škola bude uzavřena od 24. 7. do 11. 8. 2017.
Úplata za vzdělávání za červenec a srpen proběhne inkasní platbou 

v daném měsíci.
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  I v tomto měsíci se uskutečnilo na naší škole mnoho akcí. Při některých 
se děti poučily, při jiných se pobavily nebo si zasportovaly.
  Každoročně se žáci 3. ročníku zúčastňují plaveckého výcviku. Po dobu 
deseti týdnů (únor-duben) se učili a zdokonalovali v plavání, skocích do 
vody a potápění v plaveckém bazénu v Havlíčkově Brodě. Za velkou 
snahu jim byla na závěr předána „Mokrá vysvědčení“.
  Ve středu 5. dubna se konalo v Havlíčkově Brodě okresní kolo mate-
matické olympiády. Z naší školy si účast na ní vybojovali tři žáci 8. tříd 
– Marek Mach, Anežka Štrbová a Lenka Tlapáková, která získala titul 
„Úspěšná řešitelka“, jenž je udělován nejlepším počtářům.
  V odpoledních hodinách téhož dne byl na naší škole Den otevřených 
dveří. Přišla se podívat necelá stovka obyvatel města i blízkého okolí. 
Byli mezi nimi jak bývalí žáci, tak i rodiče s budoucími prvňáčky. Po-
chvalu si zaslouží žáci a žákyně 9. ročníku, kteří se velmi dobře zhostili 
role průvodců. 
  Florbalový turnaj 4 se odehrál tentokrát ve čtvrtek 6. 4. v Malči. Naše 
florbalistky i florbalisté opět zazářili. Dívky obsadily 1. a 3. místo a 
chlapci 1. místo.
  V pátek 7. a v sobotu 8. dubna dorazili do školy rodiče se svými před-
školními dětmi, aby se zúčastnili zápisu dětí do 1. ročníku. Budoucí 
prvňáčky nic nepřekvapilo, byli šikovní a všechny zadané úkoly plnili 
s velkým nadšením a nasazením. Domů si odnesli drobné dárky, které 
pro ně připravili žáci 2. stupně.
  Tim Ernst, americký učitel angličtiny na naší škole v letech 1993 – 
1995, nás navštívil v úterý 11. 4. Zašel i do vyučovacích hodin, kde 
pohovořil s žáky, kteří si tak mohli vyzkoušet své znalosti angličtiny. 
  V místní sokolovně se ve středu před prázdninami odehrál Velikonoční 
turnaj ve florbalu, kterého se zúčastnili chlapci a děvčata 1. stupně ze 
čtyř základních škol. Naši školu reprezentovala dvě družstva, která se 
umístila na 1. a 5. místě.
  V letošním roce se po mnoha letech opět konaly jednotné přijímací 
zkoušky na střední školy. Ve středu 12. a 19. dubna se jich zúčastnilo 
29 žáků devátého ročníku. I děti z 5. tříd, které mají zájem studovat na 
víceletém gymnáziu, musely ve dnech 18. a 20. 4. absolvovat přijímací 
zkoušky. Výsledky budou všem sděleny počátkem května.
  Ve středu 19. 4. proběhlo několik akcí. Žáci 2. tříd se vypravili do 
Čáslavi na divadelní představení Kocour Modroočko, které nazkoušelo 
podle literární předlohy J. Koláře pražské divadlo Krapet.
  Žáky 1. stupně navštívil Bovýsek – maskot firmy BOVYS, která za-
jišťuje projekt Ovoce a zelenina do škol. Během krátké prezentace po-
hovořil s dětmi o zdravé výživě a každý z žáků obdržel ovocný nápoj.

  V odpoledních hodinách se konaly třídní schůzky SRPDŠ a dvě před-
nášky pro rodiče žáků 2. a 4. tříd. Přednášku „Dětská kriminalita, oběti 
a viníci“ si připravil pan Pavel Šveřepa, a pan Jiří Brož pohovořil na 
téma „Bezpečí dětí“.
  Dvě družstva z 8. tříd se zúčastnila v pátek 21. dubna na SPŠ v Čáslavi 
soutěže s kreativní stavebnicí Houfek – box na téma „Budoucnost v 
pohybu“. Krásné 2. místo získalo družstvo chlapců a dívek z 8. A za 
prezentaci a sestavení robotického pavouka SC-001 určeného pro úklid.

  Jarního jarmarku, který proběhl v sobotu 22. dubna na jeníkovském 
náměstí, se zúčastnila i naše škola. Děti 2. tříd pod vedením paní uči-
telek Jitky Šindelářové a Hany Čihákové předvedly krátké divadelní 
představení O dvanácti měsíčkách a výrobky žáků všech ročníků potě-
šily návštěvníky.
  Světový den knihy si připomněli žáci 4. A v pondělí 24. dubna návště-
vou naší městské knihovny.
  Jedinečnou možnost zblízka a důkladně si prohlédnout obrněný trans-
portér měli žáci prvního stupně ve čtvrtek 27. dubna. Tuto šanci jim 
nabídli členové Klubu vojenské historie Jičín. Vojenské vozidlo budilo 
zaslouženou pozornost a zkusit si nastoupit do kabiny bylo pro děti vel-
kým zážitkem.
  Ve čtvrtek 27. 4. se také uskutečnilo v Havlíčkově Brodě okresní kolo 
ve vybíjené žáků šestých tříd. I naše škola tam měla své reprezentanty, 
kteří předvedli bojovný výkon.
  V pátek 28. dubna vyrazili čtvrťáci do Čáslavi, kde v Dusíkově divadle 
zhlédli hudební pořad Rocková krabička. Během hodinového programu 
si nejen zazpívali, ale také se dozvěděli něco o historii rocku a rocko-
vých stylech.
  V průběhu měsíce dubna absolvovali osmáci další vyučovací bloky 
kurzu poskytování první pomoci, který je součástí projektu Kraje Vyso-
čina s názvem První pomoc do škol. Závěrečný blok vedli profesionál-
ní záchranáři ze Zdravotnické záchranné služby Kraje Vysočina, kteří 
předvedli žákům i zásahové vozidlo. Svůj vůz také ukázali a o své práci 
pohovořili jeníkovští hasiči. Výuka měla vysokou úroveň a pro žáky 
byla velmi přínosná. 
  Podrobnější informace o jednotlivých akcích jsou uveřejněny na 
webových stránkách naší školy.

                                               Miroslava Nigrinová, ZŠ Golčův Jeníkov

Duben na naší škole

DOSPĚLÍ DĚTEM 
Tak jako každý rok se i letos naše škola zúčastnila přehlídky žákov-
ských prací DOSPĚLÍ DĚTEM, kterou pořádá ADIVADLO Havlíčkův 
Brod v prostorách KD Ostrov. Tvorba dětí z naší školy se mezi dalšími 
školami rozhodně neztratila. Opět jsme získali různá ocenění. V literár-
ní soutěži „MOJE POHÁDKA“ zabodovala Klára Machová a Monika 

Trachtová, žákyně 5. ročníku, a kolektiv dětí ze 4. A. Z výtvarných 
prací se nejvíce líbili papoušci, které namalovaly děti z 3. A, a výtvarné 
dílko „DOMÁCÍ ZVÍŘATA – KRAVIČKY“ Jaroslava Brychty ze 4. A. 
Ocenění získala i školní družina za lesní skřítky a ptáčky v hnízdech.
Všem mladým tvůrcům gratulujeme!
                                                                             I. Kratochvílová
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   V pátek 5. května se konala na naší škole malá slavnost. Navštívila nás 
dosud nejrychlejší žena světa v běhu na 800 m a zároveň patronka naší 
školy Jarmila Kratochvílová, aby předala ceny nejrychlejším žákům. 
Ti byli nejlepší při velikonočním Běhu městem Jarmily Kratochvílové. 
Kvůli trenérským povinnostem Jarmily se vyhodnocení konalo trochu 
opožděně, o to bylo ale příjemnější.  Jarmila přinesla těm nejlepším ba-
toh a fotku se svým podpisem. A kdo byli ti nejrychlejší? Byl to Lukáš 
Altmann, Vladimír Machka, Miroslav Altmann, Tomáš Vávra a Lucie 
Petrová.

   Při organizaci takového běhu je potřeba i hodně dobrovolníků. Velké 
poděkování za pomoc proto patří žákyním 8. třídy Lence Tlapákové, 
Vendule Jansíkové, Tereze Zajícové, Nikol Lojkové, Anežce Štrbové a 
Kristýně Zelingerové.
  Tím jsme uzavřeli Běh městem Jarmily Kratochvílové 2017 a ať žije 
Běh 2018!
                                                                                                 Eva Hrubá

SETKÁNÍ NEJRYCHLEJŠÍCH BĚŽCŮ

SPORTOVNÍ DEN 
            S ARMÁDOU 
  Ve čtvrtek 4. května se žáci II. stupně zúčastnili akce pod názvem Po-
chod POKOS /Příprava občanů k obraně státu/. Akce proběhla v areálu 
21. základny taktického letectva v Chotusicích.
  Žáci plnili na 9 stanovištích úkoly s armádní tematikou. Vyzkoušeli si 
zdravotní přípravu, chemickou ochranu, střelecký a veslařský trenažér, 
topografii, vzdělávací soutěže, překážkovou dráhu a další aktivity.        
  V rámci programu si děti prohlédly výstavu vojenské techniky. Za 
splněné úkoly každý dostal dárek. Doprava byla uhrazena z pokladny 
SRPDŠ. Zažili jsme krásné slunečné dopoledne.  
                                                                                               A. Víšková

ŠTAFETOVÝ POHÁR 2017
 OKRESNÍ KOLO 

        HAVLÍČKŮV BROD 

  Žáci prvního stupně si porovnali svoje síly s dalšími šesti školami 
na atletickém oválu ZŠ Wolkerova v Havlíčkově Brodě. Dobře zorga-
nizovaná akce objevila spoustu běžeckých talentů. Družstva soutěžila 
ve štafetách 8 x 100 m a 8 x 200 m. V těžké konkurenci naše družstvo 
obsadilo pěkné páté místo. Mirek Brázda přeskočil ve skoku dalekém z 
místa všechny ostatní děti a skočil si tak pro zlatou medaili.
Školu reprezentovali tito žáci: M. Maliňáková, D. Brychtová, P. Růžič-
ková, T. Bláhová, Z. Blažková, D. Dlouhá, A. Vidourková, V. Bohuň-
ková, M. Brázda, P. Vávra, M. Kratochvíl, M. Kejval, M. Houdek, M. 
Hynek, F. Šveřepa, P. Pospíšil.

                                                                                         L. Klempířová
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PÁLENÍ ČARODĚJNIC 2017

  Svůj poslední let měla čarodějnice Baba Jaga v neděli 30. 4. 2017 v Klubu Vagón, kde její konec odstartoval v 16 hodin za doprovodu zábavného 
moderátora a dj Vesyho.
  Nechyběl tu skákací hrad pro děti, dětská diskotéka a tradiční opékání párků. Soutěžilo se o spousty cen a konala se i Miss čarodějka.
                                                                                                                                                                                                          Lucie Chaloupková

ZÁKLADNÍ UMĚLECKÁ ŠKOLA SVĚTLÁ NAD SÁZAVOU POBOČKA GOLČŮV JENÍKOV
PŘIJÍMÁ NOVÉ ŽÁKY OD 6 DO 18-ti LET DO HUDEBNÍHO I VÝTVARNÉHO OBORU 

PRO ŠKOLNÍ ROK 2017/2018

VYUČOVANÉ PŘEDMĚTY HUDEBNÍHO OBORU:
 

Hra na klavír, Hra na elektrické klávesy, Hra na kytaru, Hra na dechové nástroje, Pěvecká hlasová výchova, Hra na bicí nástroje

VYUČOVANÉ PŘEDMĚTY VÝTVARNÉHO OBORU:  VÝTVARNÁ TVORBA
 

Pobočku ZUŠ můžete se svými dětmi navštívit vždy v pondělí nebo ve čtvrtek odpoledne od 13 do 17 hodin.
Bližší informace na tel. čísle 777 015 233. 

Nábor do výtvarného oboru ZUŠ se uskuteční ve středu 7. června 2017 od 13 do 17 hodin. Pobočka základní umělec-
ké školy sídlí v bývalém pavilonu 1. stupně /vedle ZŠ Golčův Jeníkov, vchod zezadu/.

Roman Kostinec, dipl.um.
vedoucí učitel pobočky ZUŠ
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Jaro je krásné, plné barev, vůní, putování, lásky a zpěvu. Také ženský 
pěvecký sbor Donatio Artis se vydal na cesty, aby mohl zpěvem rozdá-
vat lásku.

Naší první zastávkou byla malá, ale o to významnější vesnice Číhošť. V 
sobotu 6. května uspořádali místní farníci benefiční koncert, jehož výtě-
žek bude použit na opravu fary. Bylo nám nesmírnou ctí, že jsme mohli 
na tomto koncertě, pod vedením našeho sbormistra Jakuba Pikly, účin-
kovat. Ještě větší ctí pro nás bylo, že náš zpěv nádherným způsobem 
doplňovala recitace pana Alfréda Strejčka. Velký dík patří i číhošťským 
farníkům, kteří nás vřele přijali a po koncertě pohostili na faře.
Číhošť byla v našem sborovém putování rozjezdová stanice. Necelý 
týden po tomto koncertě se náš sbor vydal na naši první zahraniční ces-
tu. Rodák z Golčova Jeníkova, pan Ing. Arch. Miloš Kruml se svojí 
manželkou, nám zařídili dva koncerty ve Vídni. První koncert byl v 
sobotu 13. května v kostele sv. Petra, kde jsme zazpívali Missa op. 126 
od Josefa Rheinbergera a jiné skladby. Na krásné barokní varhany nás 
provázela studentka vídeňské akademie, která byla také Češka. Podruhé jsme zazpívali v neděli 14. května, a to ve františkánském 

kostele. Tentokrát jsme mohli mít i český repertoár, čímž jsme potěšili 
obzvláště české rodáky. Spontánně jsme si také zazpívali v překrásné 
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zahradě u zámku Belvedere. Pan Kruml nám ukázal mnoho krásných 
staveb Vídně a jeho fundovaný výklad byl nezapomenutelný. 

Panu Krumlovi i jeho manželce jsme nesmírně vděční za čas, který nám 
věnovali.
Děkujeme také městu a všem sponzorům, bez kterých by bylo naše kon-
certování finančně náročnější. A doufáme, že naše jarní putování 

přineslo se zpěvem také lásku do srdcí všech posluchačů. To bychom 
si moc přáli.

Zároveň Vás všechny srdečně zveme na naše Letní sborové koncerty, 
které se uskuteční ve Vilémově na zámku, dne 11. června od 15h, a v 
Golčově Jeníkově v nové škole, dne 16. června od 19h. Na tomto kon-
certě se také rozloučíme s naším milým sbormistrem panem Jakubem 
Piklou, který byl přijat na studium v zahraničí. 

Za sbor Donatio Artis Monika Konečná a Jaroslava Ščerbová

8                                                             9

  Tradiční „Jarní jarmark“, i když to tak celé dopoledne nevypadalo, se 
konal v sobotu 22. dubna. O velmi bohatý sortiment se postarali pro-
dejci ve stáncích, kteří nabízeli vše od jídla a různých pochutin, přes 
pečivo, ruční výrobky, šperky, dekorace, oblečení (háčkované, šité, ba-
tikované), sazenice rostlin a kytičky, až po sezónní dekorace, dřevěné 
hračky a spoustu dalšího.

 Velmi oblíbenou pochoutkou bylo domácí, ručně tlučené máslo. Kul-
turní program vzaly do svých rukou děti ze základní školy a také zpě-
vačky ze ZUŠ Světlá nad Sázavou, pobočka Golčův Jeníkov. Během 
celého jarmarku si mohly děti zdarma nechat pomalovat obličej, vy-
zkoušet si střelnici a povozit se na dobovém kolotoči. Hudební dopro-
vod po celý jarmark zajistil harmonikář pan Wichterle.

                                                                                 Lucie Chaloupková

I přes nepřízeň počasí se Jarní Jarmark vydařil
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   Druhou květnovou sobotu, 13. 5. 2017, se uskutečnil druhý cyklovýlet 
po krásách území Místní akční skupiny Královská stezka o.p.s., ten-
tokrát se zastávkami v Číhošti, u Nezdínské studánky a na Záchranné 
stanici v Pavlově. 

Start vyjížďky byl v 9 hodin na Žižkově náměstí v Habrech. Přes Lešti-
nu u Světlé a Dobrnice se zdárně dojelo ke Geografickému středu České 
republiky v obci Číhošť a kostelu Nanebevzetí Panny Marie, kde jsou 
uloženy ostatky Josefa Toufara. 

Z Číhoště se pokračovalo lesem ke kapli a Nezdínské studánce. Ve stu-
dánce pramení v lesním údolí Nezdínský potok. Mnoho lidí sem dochá-
zí pro vodu v domnění, že je uzdraví.

Po menší přestávce se sjelo lesní stezkou až přímo k Záchranné stanici 
Pavlov. Stanice Pavlov o. p. s. je záchranná stanice pro hendikepované 
živočichy. Hlavním posláním je přijímat a starat se o zvířata, která po-
třebují pomoc (zraněná, mláďata), environmentální vzdělávání, výcho-
va a osvěta. Stanice se také zapojuje do záchranných programů 

určených pro druhy přírody, kterým hrozí vyhubení.

Po hodinovém výkladu s průvodcem a prohlídce Stanice přišlo na řadu 
občerstvení v nedalekých Vilémovicích, na které se všichni těšili. Po 
„gulášovce“ se „nabral“ směr Habry, a to přes Opatovice, Ovesnou 
Lhotu a Sázavku. 

Trasa měřila necelých 50 km a vyjížďka byla zdárně ukončena kolem 
16. hodiny odpolední. 

Lucie Šulcová
MAS Královská stezka o.p.s.

Cyklovýlet  - Číhošť, Nezdínská studánka a Pavlov
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V rámci doprovodného programu bude během dne probíhat i ukázka moderní 
techniky Městské policie Čáslav, pro děti bude k dispozici dětský koutek se ská-
kacím hradem a animátorem, který se bude starat o zábavu nejmenších návštěv-
níků.

10                                                          11
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Vítání občánků na Goltzově tvrzi
Dne 22. 04. 2017 se v dopoledních hodinách konala v obřadní síni Goltzovy tvrze slavnost vítání nově narozených občánků města Golčův Jeníkov. 
Slavnost zahájila kulturním vystoupením děvčata ze základní školy Tereza Dršťáková, Kateřina Štěpánková, Eliška Hnědá a Veronika Bohuňková. 
Po slavnostní promluvě pana místostarosty Bc. Miroslava Mrkvičky se rodiče nově narozených občánků podepsali do pamětní knihy a pro své 
nově narozené děti obdrželi na památku zlatý přívěšek. Seznam vítaných občánků: Natálie Zahradníková, Adéla Vobořilová, Josefína Krenková, 
Gabriela Kosinová, Antonín Jabůrek, Alexander Novák, David Stolín, Nikol Dospivová.

Anna Melechovská, MěÚ Golčův Jeníkov
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Kdo máte rád hudbu, nás nebo radost ze sdí-
lení něčeho milého, přijďte na naše poslední 

vystoupení pod vedením mladého sbormistra, 
než ho vystřídá ještě mladší.

Nejdříve do Vilémovského zámku, kde vystupovat je pro nás veliká 
radost, díky zvláštní noblese tohoto místa. Anebo později „doma“, tedy 
v Jeníkově, v nové přístavbě školy. 
Termíny i místa budou včas na našich plakátech, ale já bych vám ráda 
představila, co pro vás máme nachystáno. 
My budeme zpívat, pan dirigent dirigovat, pan klavírista hrát a později 
vám k našemu zpěvu budou hrát smyčce, zpívat muž a recitovat další 
muž, a to Otvírání studánek od Bohuslava Martinů. 
Oba koncerty pro nás, a věřím, že i pro vás, budou zvláštní, nové, ne-
obvyklé. Jsme vděčné městu, že si díky dotaci můžeme dovolit tyto 
hudebníky pozvat a společně s vámi atmosféru na koncertech sdílet.
Tolik pozvánka na neděli 11. 6. 2017 od 15 hod do Vilémovského zám-
ku a pátek 16. 6. 2017 od 19 hod do budovy školy v našem městě.

Za všechny zpěvačky sboru Donatio Artis 
se na vás těší Jana Machová

Termín: so 2. 12. 2017 
ve 14:00 divadlo Broadway

Doprava: 
Autobusem v 11:15 

z autobus. zastávky v Golč. Jeníkově
Cena: 

549 nebo 699 Kč vstupenka + 200 Kč bus
Rezervace lístků: 
tel. 723 572 997

email: jirka.matousek1@seznam.cz

Informace k výzvám MAS
Místní akční skupina Královská stezka o.p.s. vyhlásila 13. 
února 1. Výzvu MAS k předkládání Žádostí o podporu 
v rámci operace 19.2.1. Programu rozvoje venkova na období 
2014 – 2020.
Do 1. Výzvy MAS Královská stezka o.p.s. bylo přijato 15 
Žádostí o podporu. 9 Žádostí o dotaci v rámci Fiche 2 – Ze-
mědělství, 6 v rámci Fiche 1 – Podnikání a cestovní ruch. 
Jelikož požadovaná dotace na obě Fiche je nižší než částka na 
Fiche alokovaná, alokace se nepřevádí a finanční prostředky 
budou využity v další Výzvě MAS.
Další vyhlášení výzev z Programu rozvoje venkova se před-
pokládá na začátku roku 2018.
Vše k aktuálně vyhlášeným výzvám dalších programů je do-
stupné na webu www.kralovska-stezka.cz. 
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   Ano, dvě trojky měl letos ve svém titulku silniční běžecký závod, 
kterým každoročně o Velikonocích Golčův Jeníkov vzdává poctu své 
rodačce, dosavadní držitelce světového rekordu z roku 1983 v běhu na 
800 m.

Tentokrát vyšla velikonoční neděle na 16. dubna. Byla tedy naděje, že 
počasí bude rozumné, jaro už v plné síle. Nedělní ráno nás ale trochu 
zklamalo – chladno, větrno, dnes asi rekordy padat nebudou. Brzy se 
však ukázalo, že chladno neodradilo ani diváky, kteří od rána zaplňovali 
náměstí, ani závodníky, jichž se sjelo 143, ba ani nejmenší účastnice, 
které mají vždy čestný úkol zahajovat největší sportovní událost celo-
ročního společenského kalendáře Golčova Jeníkova.

V 9 hodin tedy vpochodoval před tribunu šik cvičenek aerobiku, aby 
roztančil náměstí. Dívky předvedly postupně skladby čtyř věkových ka-
tegorií – od nejmladších žákyň po dorostenky. Po nich vystoupily dámy 
z RONDO Ronov nad Doubravou, také již tradiční účinkující našeho 
programu, a především – šampiónky mistrovství Evropy mažoretek.
Mezi tím se sjeli a na tribunu vystoupili i čestní hosté. Byli to již pra-
videlní účastnící – hejtman kraje Vysočina MUDr. Jiří Běhounek, jeho 
náměstkyně Mgr. Jana Fischerová CSc, další dva náměstkové hejtmana 

Ing. Josef Pavlík a Mgr. Pavel Pacal, který dokonce běžel a umístil se 
na 92. místě. 

Čestnými hosty naší sportovní události bývají i bývalí přední reprezen-
tanti Československa. Již poněkolikáté nás letos navštívil veslař, držitel 
olympijského stříbra a bronzu z roku 1972, Oldřich Svojanovský. Ne-
chyběla samozřejmě bývalá svěřenkyně Jarmily Lída Formanová. Ne-
čekaně se tu objevil slalomář Ondřej Štěpánek, olympijský medailista 
z let 2004 a 2008. Největším překvapením pak byl legendární diskař, 
držitel stříbrné olympijské medaile z r. 1980, Imrich Bugár. 

33 běh městem
Jarmily
Kratochvílové
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Ve středu 17. května ve 14 hodin odpoledne se v chrámu Páně sv. Františka Serafinského rozloučila golčovojeníkovská farnost se svým bývalým 
duchovním správcem, děkanem Františkem Skřivánkem. Místo svého posledního odpočinku nalezl na zdejším hřbitově u kostela sv. Markéty. Ti, 

kteří jej na poslední cestě doprovodili, vzdali poctu jeho dlouhodobé nezištné a obětavé práci pro 
farnost a bez výjimky všechny lidi, kteří si kdy jeho rady či pomoci žádali. Na zdejší farnosti strávil 
dlouhých 37 let. Měl zde svůj domov.
    S děkanem Skřivánkem odešla jedna z výjimečných osobností jak městečka Golčova Jeníkova, 
tak i celé Královéhradecké diecéze. Byl také jedním z posledních kněží, kteří dokonale zvládali 
latinu a dokázali bez větších problémů přeložit jakýkoliv středověký zápis. Svých schopností a 
nadání vrchovatě  využil. 
   Řečeno slovy staré řecké báje, nezanechal po sobě jen měch od vypitého vína, bez něhož se jako 
kněz sloužící mše neobešel, ale zároveň i veliké dílo. Řadu knih, jež pomohou všem, kteří se ptají 
a nenalézají uspokojivé odpovědi. Díky němu, jeho píli a moudrosti se Golčův Jeníkov může po-
chlubit i skvělou, odborníky velmi dobře hodnocenou publikací mapující dějiny farnosti a města a 
významně přispěl i ke vzniku knihy Jana Kiliána Martin Maxmilián z Golče. 
    Svými životními postoji, laskavostí a ochotou pomoci každému se trvale zapsal do srdcí nejen 
farníků. Bez ohledu na své povinnosti a zdravotní stav měl dveře na faru stále otevřené, telefon ne-
přetržitě zapnutý. Svůj čas pečlivě dělil mezi povinnosti kněze a ty, co jej a jeho rady potřebovali. 
Nikdo z nás, kteří jsme u něho zaklepali nebo vytočili známé tel. číslo  569 442 184, nebyl odmít-
nut. Všem se věnoval a pomáhal ze všech sil. Nic se nezměnilo ani v době, kdy se jeho zdravotní 
stav povážlivě zhoršil. Farnost, kostel a lidé mu byli vším. 

    Rychlý a pro něho nečekaný odchod z funkce duchovního správce farnosti a ze svého milovaného Golčova Jeníkova nesl velice těžce. Velmi se 
trápil, chyběl mu kontakt s jeho blízkými na faře. Odešel v době, kdy se celá příroda skví sytou zelení, rozkvetlými stromy a mnoha nejrůznějšími 
jarními květy. Pán Bůh nejlépe ví, čím pro svět byl, co dobrého vykonal a za vše jej náležitě odmění. My lidé se můžeme za něho jen modlit a 
vděčně vzpomínat. 

Mgr. Alena Křivská, kronikářka města Trutnova

Přiblížila se desátá hodina, do startovní brány nastoupilo 143 borců, za-
zněl výstřel z ruky ředitelky závodu jejího jména a celé pole závodníků 
se vydalo na trať 15 km, kde je nečekalo nic příjemného, jen ostrý vítr 
na kopci před Chrtníčí. Hned po startu hlavního závodu se řadí mladší 
borci – děti z G. Jeníkova i členové sportovních oddílů z okolí, za nimi 
pak každý, kdo si chce proběhnout, projít, protlačit kočárek, provést 
pejska 1234 m dlouhým okruhem lidového běhu. 

Na půl tisíce účastníků každoročně běží ulicemi. Je velká škoda, že 
město Jarmily Kratochvílové nenabízí mládeži víc příležitostí a míst, 
kde si zasportovat.
Jak už zde zaznělo, překonání traťového rekordu se kvůli větru dnes 
nečekalo, a tak nikoho nezklamalo, že až za 46 minut po startu se na 
severním konci náměstí vynořila postava černé tváře i trikotu s číslem 
73 na hrudi. 
Byl jím Keňan Joel Maina Mwangi, jak ostatně víte z minulého čísla 
Listů, kde byly uvedeny všechny důležité výsledky. Tak jen připomeň-
me, že první ženou byla rovněž Keňanka, Stellah Jepngetich Barsosio, 
nejlepším českým běžcem, celkově 4., byl Jan Janů z Pardubic, běžkyní 
Radka Churaňová z Lokomotivy Trutnov a všimněme si i výkonu nej-
lepšího z veteránů nad 60 let, pravidelného účastníka v G. Jeníkove, 
Miloše Smrčky, který na svém celkově 11. místě nechal za sebou mno-
ho mladších běžců.  
Obdiv patří všem, kteří se vydali na náročnou patnáctikilometrovou 
trať našeho závodu. Dík patří všem sponzorům, kteří svými dotacemi 
umožňují pořádat v Golčově Jeníkově závod na celorepublikové úrovni 
s mezinárodní účastí. Dík patří také všem, kteří od časného rána tech-
nicky zajišťují hladký průběh – jmenovitě jeníkovským dobrovolným 
hasičům – i těm, kteří náročný podnik celoročně připravují – členům 
Nadačního fondu BMJK.

                                 Nadační fond Běhu městem Jarmily Kratochvílové
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  Svůj první čarodějnický rej 27. dubna prožili kojenci a možná i některá 
batolata při Baby cvičení v pobočce DDM v Golčově Jeníkově. 

Některé maminky nenechaly nic náhodě a své ratolesti řádně oblékly do 
čarodějnického kostýmu.  Určitě prvně byl v kostýmu 4 měsíční Adá-
mek a Tadeáš, kteří se na okamžik proměnili v malé čaroděje. 
Ti nejmenší měli tradiční cvičení na balančních pomůckách, ale za ne-
tradiční hudby – jak jinak, než se SAXANOU z filmu Dívka na koštěti. 
Za to batolata se už musela činit, byla pro ně připravena překážková 
dráha s koštětem, hod netopýra a pavouka na cíl, či prolézání pavuči-
nou. Všichni malí účastníci čarodějnickou dráhu hravě zvládli a v cíli 
na ně čekala malá odměna v podobě čarodějnice, kterou dostali za svou 
účast i kojenci.

Ačkoliv je již jedna akce za námi, mohou se malí 
cvičenci těšit na další překvapení – na nové cvi-
čební pomůcky, které budou pořízeny z finanční 
podpory města Golčova Jeníkova, kterému tímto 
náš Baby tým velice děkuje.

Za Baby kroužek pobočky DDM G. Jeníkov
připravila lektorka Kateřina Vavrušková

Čarodějnický rej kojenců a batolat

  Nesporným Jeníkovským bohatstvím je příroda a krásné okolí přímo 
nabité historickými památkami a odkazy. Navíc je u nás klid - sice je tu 
krásně, ale tak nějak obyčejně, takže nepřitahujeme davy turistů. A to je 
další velká deviza. Je tu pohoda, klid a hezky. 

  Jenže na druhou stranu je tu tak nějak neupraveno. Můžeme se vydat 
do přírody, ale jen po silnici nebo neupravených cestách, a v Jeníkově 
samotném nenajdeme jediný opravdu hezký park nebo parčík s cestami, 
lavičkami… Maminky nebo tátové, když potřebují vyrazit s kočárkem, 
tak také moc nemají kam.

  Proto začínáme připravovat projekty rekreačních zón, hřišť, parčíků a 
cest v Jeníkově i v jeho okolí. Pokud by vás napadlo, kterou plochu by 
takto bylo vhodné upravit, obohatit, předělat nebo jen uklidit, obraťte 
se, prosím, na nás. 

   Možná jste si už všimli, že je hezky opravená cesta od železniční 
stanice Golčův - Jeníkov - město dozadu k obchvatu a pod obchvatem 
dozadu k rybníčkům a k lesu. Tuto cestu nechala opravit firma Net4Gas 
s.r.o., která se podílela na rekonstrukci železniční trati v Golčově Jení-
kově. 

  Věřím, že takových míst bude přibývat, a těším se na vaše nápady a 
návrhy. 

                                                                                      Vlastimil Marušák

Kam na procházky a za odpočinkem
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             V rámci rybářského kroužku jsme se s dětmi podívali k mno-
ha rybníkům a potokům v Golčově Jeníkově a blízkém okolí, i k řece 
Doubravě. Tentokrát jsme zvolili výlet k přehradní nádrži, a to hned k 
nejvýznamnější v naší republice. Jde o nádrž Švihov, známou též jako 
Želivka. Švihov je největší vodárenskou nádrží u nás i ve střední Ev-
ropě. Celková plocha hladiny je 1600 ha, délka činí 40 km, hráz má 
výšku téměř 60 m, délku 860 m a zadržuje 300 mil. m3 vody. Hráz byla 
stavěna deset let, od roku 1965 do roku 1975. Švihov již od roku 1972 
dodává pitnou vodu do Prahy, části Středočeského, Jihočeského kraje 
a Vysočiny. Zásobování Prahy je zajištěno unikátním 51 km dlouhým 
tunelem, kde voda teče samospádem a na jeho konci se nachází velký 
vodojem Jesenice. Dalšími zvláštnostmi Švihova jsou menší nádrže na 
všech větších přítocích, např. Sedlice na Želivce, Trnávka na stejno-
jmenném toku nebo Němčice na Sedlickém potoce. Tyto přednádrže 
zachycují splaveniny a do nádrže tak přitéká čistší voda a nedochází 
k zanášení. Švihov je především vodárenská nádrž, i když důležitá je i 
produkce elektřiny, zajištění dostatečného průtoku pod nádrží a zmírně-
ní povodní. Kvůli vodárenskému účelu je k nádrži běžně zakázán vstup, 
s čímž souvisí zákaz koupání, rybolovu i dalších aktivit.

 My jsme se k nádrži dostali díky udělenému povolení na vý-
zkum třecího hejna bolena dravého prováděného Hydrobiologickým 
ústavem BC AV ČR, v.v.i. v rámci projektu ROZE – Role rybích fero-
monů při načasování a synchronizaci reprodukce. Výzkum této jediné 
dravé kaprovité ryby našich vod zde probíhá prakticky od napuštění 
Švihova. Populace pochází z řeky Želivky a jedná se o jednu z mála 
populací doposud geneticky nezničených umělým vysazováním. I díky 
tomu byla nádrž zařazena mezi chráněná území v rámci soustavy NA-
TURA 2000, Evropsky významná lokalita CZ0214016 - Želivka. Se-
známení s boleny bylo hlavním cílem našeho výletu. Naší první zastáv-
kou byl ostrov na samém vtoku Želivky do nádrže, kde se na jaře boleni 
z celé nádrže shromažďují ke tření. Tohoto přesunu vědci využívají tak, 
že boleny na krátko odloví a označí čipy. V dalších letech pak sledují, 
jak se jednotliví boleni vracejí, kdy připlouvají samci a kdy samice, 
jakou dobu tráví na trdlišti v řece, a v neposlední řadě při zpětném od-
chytu zjišťují jejich růst a kondici. 

      Třoucí se boleny jsme pozorovali přímo v čisté řece a byla to po-
dívaná, na kterou nelze zapomenout. Páry i skupinky nám proplouvaly 
téměř pod nohami. Ve vodě byly nainstalovány antény na zachycení 
signálu čipů, upozornění bylo signalizováno pípnutím. Každé pípnutí 
tak znamenalo, že pod námi proplul označený bolen. Vyzkoušeli jsme 
si i odlov ryb hlubinným agregátem a ulovené ryby si pečlivě prohlédli. 
Kolegové nám předem nalovili i další méně časté druhy, přičemž i ty 
děti okamžitě poznaly. Na závěr se děti ještě povozily v lodi Hydrobio-
logického ústavu BC AV ČR. 

 Výstavba přehrady je vždy velkým zásahem do běžného cho-
du událostí v širokém okolí. Zaplavení rozsáhlé plochy zcela změní pří-
rodní podmínky a ovlivní životy tisíců lidí. Tento aspekt jsme nemohli 
během našeho výletu pominout. Druhou zastávkou byl dvojitý most u 
Vojslavic. Zde jsme pozorovali již stojatou vodu nádrže násobně širší, 
než tomu bylo na přítoku. Zastávka na mostě byla symbolická z hle-
diska historie staveb kolem nádrže. Jedná se o jeden z protektorátních 
mostů, který měl sloužit jako obdoba dálnice D1, ovšem po válce a 
obnovení projektu most již nesplňoval požadavky mostu dálničního, a 
na jeho základech tak byl „v druhém patře“ postaven most nový. Nad 
Švihovem nalezneme nedaleko hráze ještě jeden protektorátní most, 
který je dostavěn jen do poloviny Sedlické zátoky a dálničnímu účelu 
tak nikdy nesloužil. Ve stejné zátoce se nachází i opuštěný kamenný 
železniční viadukt.

  Třetí zastávkou byla bývalá obec Zahrádka. Obec stála na 
břehu Želivky osm století a čítala více než 1000 obyvatel a 200 domů. 
Dodnes se z nich dochoval jeden trvale obydlený dům a kostel svatého 
Víta s malbami ze 14. století. Nádrž zde dosahuje značné šířky, naproti 
na vrcholu kopce dříve stával hrad Klosterberg. Pro nás je Zahrádka 
zajímavá i dnes. Po zrušení obce zde byly vybudovány rybí sádky, kam 
jsme se též podívali. V sádkách bylo živo, v inkubačních lahvích jsme 
sledovali vývoj jiker bolenů z umělého výtěru, ve žlebech odpočívaly 
generační ryby a v nádržích už rozplavaný plůdek. Celý proces, který se 
odehrává ve volné přírodě na přítoku, zde byl jen v několika nádobách. 
Dále jsme si prohlédli vybavení sádek, od podběráků a sítí počínaje, 
přes umělá candátí hnízda, po plůdkové rybníčky, které čekaly na nasa-
zení rybami (aktuálně v nich plavaly jen žáby).

Za boleny k nádrži Švihov
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 Na závěr jsme si povídali o obyvatelích nádrže, z recentních 
je zajímavá silná populace malých mlžů sláviček mnohotvárných. V 
nádrži jsou podporovány dravé druhy ryb (boleni, candáti, sumci, šti-
ky), které mají kontrolovat populace planktonožravých druhů (cejnů, 
plotic, ouklejí) tak, aby ve vodě bylo vždy dostatek velkého zooplank-
tonu (především perlooček), které vyfiltrují fytoplankton (sinice a řasy), 
čímž je dosažena čistá voda dobré kvality. 

               Pozastavili jsme se též nad zrušenými obcemi Dolními a Hor-
ními Kralovicemi, Libčicemi, Bavorskem a Švihovem. Podle posledně 
jmenované je nádrž pojmenována, ale na rozdíl od jiných nádrží, kde 
je stejnojmenná obec na břehu u hráze, bychom obec Švihov hledali 
marně, nacházela se právě v oblasti dnešní hráze. 

 Výlet byl poučný pro děti, jejich rodičovský doprovod i další 
rybáře. Prohlédli jsme si další typ vodní stavby, seznámili se s historic-
kou i současnou tváří nádrže Švihov. Děti viděly známé i méně známé 
druhy ryb, na které si mohly sáhnout, povozily se na lodi a seznámily se 
s dalšími vodními živočichy v sádkách. Práci s rybami jsme viděli z vě-
deckého pohledu, není ryb méněcenných, záleží jen, co od rybí obsád-
ky očekáváme. V následujících setkáních rybářského kroužku se opět 
vrátíme k tradičnímu chytání ryb, plánujeme pokračování rybářského 
kempu a zvažujeme návštěvu nových lokalit.

MO ČRS Golčův Jeníkov: RNDr. Petr Blabolil, Josef Miláček, 
Karel Houdek ml. a Mgr. Marek Šmejkal z HBÚ BC AV ČR

V poslední době jsme v Jeníkově i v okolí zaznamenali a stále ještě 
vídáme množství nejrůznějších stavebních strojů. I když už jsou některé 
stavební akce u konce, stále to ještě nejsou všechny a některé teprve 
proběhnou. 

Ukončené akce:

Rekonstrukce pavilonu školy. Zde již je zažádáno o kolaudaci. Byla 
provedena vestavba zázemí (šatna + sprcha + toaleta) pro muže i ženy, 
výměna střešní krytiny a v rámci víceprací také oprava chodníku zeza-
du do kuchyně školy. 

Revitalizace pivovaru. Práce byly ukončeny, nyní jsme zažádali o 
souhlasné stanovisko odbor životního prostředí. Na celé ploše areálu 
pivovaru (necelé 2 ha) byly vybourány veškeré základy objektů až do 
hloubky cca 2 m (většinou i hlouběji), dále byly vytrhány všechny ka-
beláže, potrubí, chráničky a podobně, takže pod zemí zůstalo jen velice 
málo objektů, které jsou přesně zmapovány a zaměřeny (1 studna, ně-
kolik kanalizačních šachet, funkční kanalizace, podlahy několika ob-
jektů). Materiál ze základů a zpevněných ploch byl přetříděn, rozdrcen 
a zahutněn především do bývalých sklepů. Celá plocha byla urovnána a 
vrchní vrstvu tvoří nově navezená ornice. Velkou hromadu kvalitní or-
nice jsme nechali navézt do jednoho rohu pozemku, aby bylo možné ji 
ještě využít k vytvoření trávníků nebo záhonů na budoucích parcelách. 
Spojením s dalšími plochami, které patří městu, tak vznikl pozemek 
velký cca 2,5 ha určený k dalšímu využití. 

Úklid koupaliště. Zde neproběhla zdaleka tak velká akce, ale došlo k 
úklidu a k zapravení všech hromad a hromádek zeminy a odpadků a 
také k úklidu nedokončených základů rozestavěné budovy. Zůstal zde 
bazén, téměř zavezený zeminou, a poničená budova šaten. Na této ploše 
začínáme připravovat možnou výstavbu nové hasičské zbrojnice spolu 
s areálem pro hasičský sport a zájmovou činnost dětí (mladých hasičů). 
Ta by se však realizovala pouze, pokud získáme dotace. 

Oprava cest v Kobylí Hlavě. V loňském roce na podzim jsme v Kobylí 
Hlavě kolaudovali místní vodovod. Dvě cesty byly v takovém stavu, že 

vyžadovaly kompletní obnovu povrchu. Proto nyní dostaly nový povrch 
z asfaltového recyklátu zpevněného asfaltovým nástřikem (cesta mimo 
Kobylí Hlavu pak už bez nástřiku). Jedná se o 3 úseky v celkové délce 
1 km. Krajská správa a údržba silnic zde navíc opravuje (v době vydání 
Listů by již oprava měla být hotová) celý povrch silnice od Ledečské 
(od vojenského křížku) směrem na Chrtníč. Nyní už by tedy všechny 
cesty v Kobylí Hlavě měly být v pořádku. 

Probíhající akce:

Kanalizace a vodovod ke 4 parcelám v ulici Za Pivovarem. Tato 
stavba začala již v březnu, ale počasí ji vydatně zdržuje. Navíc zho-
tovitelská firma zjistila, že pod povrchem v této lokalitě dřímá docela 
pevná skála, takže desítky metrů výkopu bude třeba pomalu vybouchat 
sbíječkou. 

Vodovod do Vrtěšic a Sirákovic. Napojení vodovodu u silnice na 
Chotěboř je již hotovo, stejně tak jako vedení do Vrtěšic, rozvod po 
Vrtěšicích a hlavní řad z Vrtěšic do Sirákovic. Nyní probíhá výstavba 
řadu v Sirákovicích a výstavba přípojek ve Vrtěšicích. Čeká nás ještě 
výstavba přípojek v Sirákovicích, výstavba ukončení za Sirákovicemi, 
odkud se připojí Spytice, a papírová válka před kolaudací vodovodu. 
Díky zkušenostem z Kobylí Hlavy si tak zatím netroufám odhadnout, 
kdy voda poteče. 

Rekonstrukce domu č.p. 203. Podříznutí domu a vložení izolace do 
základů se povedlo, nyní už probíhá rekonstrukce přízemí - nové podla-
hy, nové rozvody elektřiny, rekonstrukce rozvodů vody a topení, rekon-
strukce sociálních zařízení, omítek, stropů. Dům je mnohem vlhčí, než 
jsme čekali, proto s vnitřními, ale hlavně vnějšími omítkami nebudeme 
nijak spěchat. Dokončení oprav proto předpokládám někdy v srpnu.

Částečná rekonstrukce křížků (Božích muk) v Sirákovicích a ve 
Stupárovicích. Ve Stupárovicích bude opraveno oplocení křížku, v Si-
rákovicích oplocení i vlastní křížek. 

Přehled ukončených, probíhajících a připravených stavebních akcí
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Včelařův rok - květen

Připravené akce:
Oprava komunikace z ulice 5. května směrem k synagoze. Jedná 
se o cca 50 metrů ulice od hlavní ulice naproti tvrzi dolů směrem k 
potoku. Nový úsek bude končit před mostkem přes potok. Omlouvám 
se všem patriotům, že potok tvrdohlavě jmenuji jako Váhanku, i když to 
je správně Vohančický potok. Je to jméno, které používá povodí Labe, 
které je správcem toku. Ale zpět k opravě cesty - opravíme ji novou 
vrstvou asfaltové směsi a dole před domem č.p. 203 vytvoříme malou 
parkovací plochu. Tato akce proběhne někdy během července až září 
tohoto roku.
Dokončení rekonstrukce oplocení školky. V loňském roce jsme za-
jistili opravu jedné části oplocení pozemku Mateřské školy (z pohledu 
zepředu, části vpravo a vzadu). V letošním roce bude opravena část 
vlevo a vepředu. Zase to nebude zcela jednoduchá práce, protože část 
oplocení stojí na tarasech kvůli nerovnosti terénu. Komplexní rekon-
strukce bude provedena o letních prázdninách, aby byl chod školky co 
nejméně narušen. 

Prostor před hlavní budovou a přístavbou Základní školy. Před 
uvedenými budovami školy vznikne kruhové náměstíčko s chodníky 
okolo, kamennými terasami, opravenou studnou, lavičkami a pergolou, 
aby bylo možno před školou sedět, zajít si sem na procházku a pře-
devším, aby naše škola získala reprezentativní vstupní předprostor, na 
který budeme moci být hrdí. I tato akce proběhne hlavně během letních 
prázdnin, protože nesmí omezit provoz školy. 
Rozšíření zpevněné plochy na kompostárně. V zadní části kompo-
stárny je plocha cca 650 m², která byla zpevněna jen štěrkem. Proto 
zde není možné vytvářet kompost ani zde skladovat materiál. Plocha 
bude vyasfaltována a na jejích okrajích budou osazeny panely a obrub-
níky, aby se plnohodnotně přiřadila k ploše kompostárny a zvětšila tak 
manipulovací plochy pro jakoukoliv činnost. Práce budou provedeny 
v červnu. 

                                                                                   Vlastimil Marušák

Jak dokáže být počasí nestálé, jsme se přesvědčili v průběhu dubna. 
Zatímco 1. 4. 2017 bylo místy přes 20 °C, na konci měsíce se Jeníkov a 
přilehlé obce probouzely do sněhové pokrývky. Převážná část vegetace 
intenzivně roste a kvete právě v květnu. Dostatek vláhy je jednou ze 
základních podmínek. Kolik deštivých či slunečných dnů nás v květnu 
čeká, se teprve uvidí. V tomto měsíci nastává teprve to pravé období 
včelaření.

Dubnové ochlazení zbrzdilo jarní rozvoj včelstva. Včely nemohly z úlů 
pořádně za snůškou ven. Plně se věnovaly udržení optimální teploty 
pro líhnoucí se plod – základ pro letošní rok. S nástupem oteplení a vý-
skytem snůšky se matky opět plně rozkladou. Dobře přezimované silné 
včelstvo si se všemi nástrahami dokáže samo poradit, ostatní včelstva 
můžou a také budou mít problémy. V tomto měsíci se začnou postupně 
objevovat první roje. Prioritou každého dobrého včelaře je rojení před-
cházet. 

Rojením nejenže přichází včelař o část medu, ale hlavně si přidělává 
zbytečnou práci. Navíc leckdy roj včelaři uletí a starosti pak mají hlav-
ně hasiči, kteří jsou k odstranění roje přivoláni. Jedná se o přirozený 
pud včel, který se však již dnes dá různými metodami dle potřeby vče-
laře korigovat. Pokud počasí dovolí, lze se pustit do prvního odchovu 
letošních matek a tvorby oddělků. V tomto roce se matky značí žlu-
tou barvou. Kvetoucí pampelišky, hrušky, jabloně a dokvétající pozd-
ní odrůdy třešní nabízejí včelám pyl a nektar. V loni založené plochy 
řepky jsou z části zaorané, ponechané plochy snad včelám ještě nějaký 
zdroj potravy poskytnou. Pokud ne, včely se tomu přizpůsobí a vydají 
se za jiným dostupným zdrojem. 

                                                                                          Zdeněk Krenk
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   Od začátku letošního roku do 10. května evidují policisté v Kraji 
Vysočina 11 případů, kdy se pachatelům podařilo okrást seniory. Za 
kalendářní rok 2016 policisté těchto skutků v našem kraji zaznamenali 
na 50. Pachatelé se přitom snaží vylákat peníze od starších lidí různý-
mi způsoby. V poslední době je velmi častá legenda o vrácení různých 
přeplatků za dodávky elektřiny, vody nebo plynu. Způsobů, jak se zlo-
ději mohou dostat do bytů a rodinných domků, je více. Podvodníci se 
vydávají například za pracovníky různých energetických společností. 
Poškozenému uvedou, že na jeho odběrném místě je evidován nedo-
platek za odebraný plyn, elektřinu nebo vodu, a požadují jej zaplatit 
zpět s výhružkou odpojení energií. Senioři většinou pod tímto nátlakem 
požadovaný finanční obnos zaplatí. 
   Je třeba, aby si lidé uvědomili, že komunikace mezi energetickou 
společností a zákazníkem probíhá v dnešní době písemnou formou pro-
střednictvím České pošty. Může se samozřejmě stát, že nedojde k zapla-
cení zálohy za odebrané energie ze strany zákazníka. V tomto případě 
zákazník dostane poštou upomínku, případně další, kde je již upozorněn 
na možnost odpojení od dodávek energií. Rozhodně za zákazníky ale 
nechodí žádný pracovník těchto firem s tím, že vybírá nedoplatky nebo 
vrací přeplatky za odebrané energie.
   Pachatelé se především pod výše uvedenými legendami snaží do-
stat do bytu či domu oběti. Jakmile se podvodník dostane do bytových 
prostor, tak velmi rychle lokalizuje místo, kde má senior uloženy své 
úspory, a následně je odcizí. V tomto případě policisté doporučují nemít 
doma velké finanční obnosy a samozřejmě nikoho cizího si do bytu 

nebo domu nepouštět. Bylo by dobré, kdyby každý senior měl ve svém 
mobilním telefonu uložené číslo například na starostu obce, své dospělé 
děti a na Policii České republiky. V případě, že dojde k takové situaci, 
kdy u dveří stojí neznámý člověk a chce se dostat pod nějakou zámin-
kou do bytu, může senior zavolat přímo těmto osobám a požádat je o 
pomoc nebo alespoň o radu.
   Policisté by chtěli na seniory důrazně apelovat, aby byli ve vztahu k 
cizím lidem nebo k osobám, u nichž si nemohou osobně ověřit jejich 
totožnost, více obezřetní. Senioři by neměli otevírat dveře domu nebo 
bytu, aniž by se předem přesvědčili, kdo za nimi je. V žádném případě 
by neměli neznámé osoby zvát do svých domovů a při každém opuštění 
domu by za sebou měli uzamknout dveře. Pokud je telefonicky kontak-
tuje příbuzný a žádá je o půjčení peněz, měl by si senior tuto informaci, 
vždy ještě před předáním hotovosti, osobně ověřit. Je také vhodné trvat 
na předání peněz přímo tomu člověku, který o půjčku požádal. Vydání 
peněz neznámé osobě s sebou totiž nese velké riziko.  
   Je důležité mít na paměti, že pachatelé jsou velmi dobře připravení a 
budou o krok před vámi. Dokáží velmi rychle reagovat i na nečekané 
situace, nevypadají většinou na první pohled podezřele, mají příjemné 
vystupování, jsou komunikativní, milí, slušně oblečení a působí dob-
rým a seriózním dojmem. 

Krajské ředitelství policie kraje Vysočina
Oddělení tisku a prevence  nprap. David Linhart vrchní inspektor

tel: 974 261 208
mobil: 725 868 475

Senioři, čtěte!

Po několik století spojují se dějiny kláštera Vilímovského s oněmi dál-
ných krajů, které patřily tehdy proslulému klášteru Benediktinů Vilí-
movských. Klášter byl založen r. 1120 hrabětem Vilémem ze Sulzba-
chu, příbuzným Ryčky, manželky Vladislava I. Německými mnichy 
osazen, nazván byl dle zakladatele „Wilhelmszelle“ (Vilémova cela), z 
čehož později povstalo jméno Vilímov. Klášter byl obdařen velmi roz-
sáhlými statky a mnohými právy a výsadami. Roku 1207 vymohli si 
Benediktini na Děpoltovi celní příjem z každého čtvrtého dne vybraný 
v Habrech při „Zemské stezce“, čímž klášter velmi bohatl a měl velký 
význam dějinný až do r. 1421, kdy byl zničen. Kdož městečko založil, 
těžko určiti, ale byl to asi některý opat kláštera, poněvadž se městečko 
Vilímov v dějinách ve 14. století připomíná. Když r. 1278 po bitvě na 
Moravském poli vojsko Rudolfa Habsburského majetek kláštera a celé 
krajiny zpustošilo, ve válkách husitských byl klášter zničen (1421), 
nastal úpadek moci a slávy mnichů vilímovských. V hospodaření na 
statcích klášterních, k nimž i Vilímov náležel, střídali se různí opatové, 
kteří bývalou klášterní moc nepozdvihli, ač tudy vedla i druhá „zemská 
stezka“ Libečská, s hojnými příjmy. Za opata Mikuláše zabředl klášter 
se do dluhů, že ani daně platit nemohl a byl na tři léta z povinnosti 
platit královskou daň osvobozen. Ani přivtělení 5 klášterních kostelů 
v Čechách a na Moravě ve prospěch řádu, které provedl opat Mikuláš, 
nepomohlo. Hmotně upadal klášter víc a více až r. 1421 byli mnicho-
vé odtud vypuzeni navždy a utekli na Moravu. Ještě jednou, r. 1527, 
pokoušel se z ciziny opat Petr pozdvihnouti řád a jeho bývalou moc, a 
dosáhl toho, že bývalému klášteru byly potvrzeny výsady bývalé, ale 
ani to nepomohlo. Sláva a moc bývalého kláštera Vilímovského řádu 
Benediktinů zanikla úplně. Klášterních statků zmocnili se po roce 1421 
Husité. Majetkem vládl později Jan Hertvík z Rušínova a klášter byl 
přivtělen a spojen se zbožím Lichnickým. Ve století 17. byl majetkem 
Trčků z Lípy. Po konfiskaci jmění Trčkova prožil mnohé osudy zlé. 

Za svobodné paní Eusebie ze Žďáru, která r. 1676 vlastnila Jeníkov, 
náležel Vilímov ke zboží jeníkovskému. Když po krátkém čase prodala 
Jeníkov hraběti Caretto z Millesima, stal se i Vilímov majetkem rodu 
Millesimova, který tu vymřel. Od r. 1844 jest Vilímov majetkem svo-
bodného pána z Dubnic Česlava Xavera Reiského. K majetku patřívaly 
dvory: Vilímov, Klášter, Heřmanice, Sichrov, Leškovice. Ku Klášteru 
Vilímovskému náležela i Červenice u Vrtěšic, kde dvojí valy nasvědčují 
tomu, že zde bylo hradiště, a nikoliv tvrz. Matyáš, král uherský, vpadl r. 
1469 v měsíci únoru do Čech a táhl od Chrudimi k Heřmanovu Městci 
a k Lichnici. Nemoha ji dobýti, rozdělil vojsko tak, že jedna část táhla 
k Ronovu, druhá k Bestvini. Obě vojska se blíže Vilímova spojila, asi u 
Spačic. Král Jiří obklíčil nepřítele ze tří stran, obsadil všechny průsmy-
ky v Železných Horách, znemožnil Matyášovi ústup, takže ten musel 
prosit o mír, jehož se mu od Jiřího (tchána Matyášova) dne 27. února 
1469 úmluvou u Ouhrova dostalo. Věrolomný král slibu nedodržel, r. 
1470 vtrhl opět do Čech, u Kolína byl poražen a vojsko jeho na útěku 
přes Jeníkov syn Jiřího, Viktorin, až na Moravu pronásledoval. Městeč-
ko Vilímov jest na východní straně údolí, jímž protéká malý potok. Na 
západní straně jest osada Klášter, kde jest kostel slohu barokového s 
mnohými památnostmi, roku 1743 vystavený na místě původního kláš-
terního chrámu, jenž byl r. 1726 zbořen. Mimo to je zde fara, škola a na 
povýšeném místě, kde bývaly budovy klášterní, stojí zámek z r. 1750. 
V r. 1676 byla na klášteřišti tvrz kamenná, šindelem krytá, ale již velmi 
sešlá. Bylo v ní 9 světnic, sklepy, komory a jiné místnosti. Trhy má 
Vilímov od r. 1747. Ve znaku má štít, na něm stříbrný klíč starodávný 
a stříbrný meč se zlatou rukojetí a kříži, položené křížem – někdejší to 
erb klášterní.

                                                        Dle originálu upravil Jiří Kratochvíl

Z PAMĚTÍ KARLA BRACHVELDA Z ROKU 1944
VILÍMOV - KLÁŠTER

listy@golcuv-jenikov.cz
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JIHLAVA -  Promenádní koncert Hudby Hradní stráže a Policie Čes-
ké republiky určený pro širokou veřejnost a zajímavá prezentace všech 
složek integrovaného záchranného systému našeho kraje s názvem Bez-
pečný život na Vysočině – to jsou dvě akce Krajského ředitelství policie 
kraje Vysočina, které se budou konat v Jihlavě v červnu u příležitosti 
Dne Policie České republiky. 

Všechny milovníky hudby potěší promenádní koncert Hudby Hradní 
stráže a Policie České republiky, který se uskuteční ve čtvrtek 15. červ-
na 2017 od 14:30 hodin v Parku Gustava Mahlera na ulici Benešova v 
Jihlavě. Záštitu nad koncertem převzali hejtman Kraje Vysočina MUDr. 
Jiří Běhounek a primátor statutárního města Jihlavy PaedDr. Ing. Ru-
dolf Chloupek. Vstup na koncert je pro všechny zdarma. 

Hudba Hradní stráže a Policie České republiky je velké hudební těleso, 
které déle než sedmdesát let vysoce profesionálně reprezentuje českou 
hudební kulturu, a to nejen doma, ale i v zahraničí. Svým vznikem v 
roce 1945 orchestr navázal na bohatou tradici vojenských, policejních 
i četnických hudeb z období první Československé republiky. Šlo totiž 
o hudební tělesa, která byla vždy neoddělitelnou součástí naší hudební 
kultury a zároveň ukázkou hudební vyspělosti národa. Mezi prvořadé 
povinnosti Hudby Hradní stráže a Policie České republiky patří zajiš-
tění hudebního doprovodu při všech státních ceremoniích na Pražském 
hradě, především státních návštěv a nástupních audiencí velvyslanců. 
Orchestr je také významným kulturním reprezentantem Policie České 
republiky a zároveň plní veškeré služební úkoly vyplývající z tohoto 
postavení. V rámci koncertu v Jihlavě zazní nejen slavné světové me-
lodie z policejních a kriminálních filmů a seriálů, ale posluchači se mo-
hou těšit na některé populární melodie od známých českých i světových 
autorů.

Krajské ředitelství policie kraje Vysočina připravilo na červen pro ve-
řejnost u příležitosti oslav Dne Policie České republiky také preventiv-
ní a prezentační akci. Akce nese název Bezpečný život na Vysočině a 
uskuteční se ve středu 21. června 2017 době od 9:00 – 12:00 a od 13:00 
– 16:00 hodin v areálu letního kina v Jihlavě.

Na dopolední části programu, která odstartuje v 9:00 hodin a je urče-
na pro děti mateřských, základních a středních škol celého kraje, se 

představí všechny složky integrovaného záchranného systému Kraje 
Vysočina a další partneři – BESIP, Zdravotní pojišťovna Ministerstva 
vnitra České republiky, Sportovní akademie Jihlava, Městská policie 
Jihlava, Armáda České republiky a další subjekty. Letošní akce bude v 
mnohém mimořádná – mediální partner - Český rozhlas Region - bude 
přímo z Letního kina po celé dopoledne živě vysílat. Návštěvníci se 
mohou dopoledne těšit na zajímavé a akční ukázky policejních zákroků, 
na představení moderní policejní techniky, výstroj a výzbroj moderního 
bezpečnostního sboru. Chybět nebudou ani společné ukázky činnosti 
profesionálních hasičů i zdravotníků, stejně jako stacionární ukázky 
dalších partnerů akce. Po celé dopoledne se návštěvníci mohou těšit na 
pestrý doprovodný program – skákací hrad, malování na obličej a různé 
soutěže o drobné ceny. 

Součástí letošní preventivní akce bude Olympijský běh 2017, který v 
tento den proběhne v celé České republice. Po ukončení dynamických 
ukázek v 11:00 hodin odstartuje přímo v areálu Letního kina Olympij-
ský běh pro školy. Kolem poledne se počítá se slavnostním vyhlášením 
jeho výsledků.
Partnery akce Bezpečný život na Vysočině jsou Město Jihlava a Služ-
by města Jihlavy, které umožnily, aby se celodenní program uskutečnil 
v areálu Letního kina v Jihlavě.  Na odpolední části programu, kte-
rá proběhne od 13:00 – 16:00 hodin a je určena široké veřejnosti, se 
organizačně podílí Kraj Vysočina. Pod jeho záštitou proběhne přímo 
v areálu Letního kina od 14:00 hodin promenádní koncert Havlíčkob-
rodské dvanáctky. Odpolední program doplní statické ukázky policejní, 
hasičské i záchranářské techniky. Chybět nebude ani stánek Zdravotní 
pojišťovny MVČR, kde bude zájemcům kromě jiného také  dispozici 
výživový poradce. Po skončení odpoledního programu v Letním kině 
odstartuje Olympijský běh dospělých, který tak završí celodenní zají-
mavý program zaměřený na zdravý a bezpečný život obyvatel celého 
našeho kraje.

Záštitu nad akcí převzali hejtman Kraje Vysočina MUDr. Jiří Běhounek 
a primátor statutárního města Jihlavy PaedDr. Ing. Rudolf Chloupek.

Mediálními partnery obou červnových akcí jsou Jihlavské listy a Český 
rozhlas Region. 

Krajské ředitelství policie kraje Vysočina

Koncert v parku Gustava Mahlera
Český rozhlas Region bude vysílat živě z Letního kina z tradiční akce pro veřejnost

Koncert Věry Kláskové
Dne 12. května 2017 se v Goltzově Tvrzi konal koncert paní Věry Kláskové, Ondřeje Poura a jako hosta jsme přivítali pana Martina Bendu. 
Paní Klásková sršela optimismem, a tak navnadila příjemnou atmosféru k poslechu nejoblíbenějších britských písní.
Videoukázku + více foto můžete shlédnout na webu města.
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   V pořadí již 5. ročník Velikonočního turnaje ve florbalu se uskutečnil 
v místní sokolovně dne 12. dubna 2017. Turnaje se zúčastnilo 5 týmů 
ze základních škol: Buttulova Chotěboř, Smetanova Chotěboř, Vilémov 
a 2 týmy z naší školy. Chlapci a dívky z 1. stupně hráli o chutné dorty, 
památeční diplomy a o putovní pohár. Všechny zápasy byly divácky za-
jímavé a mnohé napínavé až do poslední vteřiny, což svědčilo o kvalitě 
hráčů a turnaje. Celkové výsledky najdete v přiložené tabulce.

Naši školu reprezentovali: 
Jeníkov A) Petr Vávra (C), Martin Pospíšil (G), Matouš Procházka, Voj-
těch Procházka, Josef Petr, Matouš Kratochvíl a Jaroslav Fiala.
Jeníkov B) Patricie Růžičková (C), Tereza Bláhová (G), Monika Trach-
tová, Barbora Kůželová, Sabina Píšová, Ondřej Volenec, Pavel Mrkvič-
ka a Jakub Málek (G). 

Celý turnaj se nesl v ryze přátelském duchu a především bez úrazů. Vel-
ké poděkování patří stálému sponzoru, cukrárně Familly, která vyrobila 
a věnovala do turnaje nádherné a především velmi chutné dorty.  
        
                                  Jiří Blabolil

Velikonoční turnaj ve florbalu


